
— Каким же было вос-
хождение по «атомной
вертикали», Сергей Ни-
колаевич, после оконча-
ния в 1995 году вуза?

— Сперва был направ-
лен в группу молодых спе-
циалистов, которая кури-
ровала монтажные работы
на 4-м энергоблоке, тогда
он был в стадии достройки.
Работал оператором, а с
1997 года — старшим ин-
женером по эксплуатации
реакторного отделения,
затем — ведущий инженер
по управлению реактором,
далее — начальник смены
и с июня 2007 года рабо-
таю начальником реактор-
ного цеха №    2. 

— На первоначальном
этапе были трудности,
которые особо запомни-
лись?

— Наверное, на каждой
должностной ступеньке
есть свои трудности. Не
думаю, что на атомной
станции есть специально-

сти или должности, где
можно ничего не делать,
либо мало работать. Любая
должность имеет свою оп-
ределенную специфику,
это естественно. Чем выше
должность, тем большая
ответственность, больше
объем знаний, опыта, бо-
льше сфера влияния,  тем
больше времени затрачи-
ваешь на решение разноп-
лановых производствен-
ных (это и планирование,
экономика) проблем и че-
ловеческих, что, наверное,
более сложно. В этом слу-
чае ре-шение должно быть
объективным и справедли-
вым. Сегодня как началь-
ник цеха несу ответствен-
ность за производство и
людей, которые находятся
в моем подчинении.

— У вас необычная по
сравнению с другими АЭС
структура управления —
один большой начальник
на два реактора?

— Вообще, на РАЭС
два реакторных цеха — №   1,
который обслуживает 1-й и
2-й блоки. В нашем случае
— мы цех №  2, у нас два
«милионника», блоки №   3 и
№    4. Пока вот такая струк-
тура. Сейчас цех насчиты-
вает 109 человек, стабиль-
ный трудовой коллектив, в
составе которого четыре
женщины.

— Известно, что тре-
бования к атомным кад-
рам предъявляются очень
строгие. Что бы вы посове-
товали с высоты практика
начинающим работникам?

— Прежде всего, надо
иметь желание честно за-
ниматься избранным де-
лом. Необходимо постоянно
увеличивать базу специаль-
ных знаний, изучать и в
совершенстве знать мно-
гочисленные инструкции.
Это раз, да и каждая оче-
редная должностная сту-
пенька предполагает изу-
чение новых документов,
не только инструкций —
это и законодательство об
охране труда, об экологии,
в сфере защиты ядерных
материалов. Очень много
появляется направлений,
каждое из которых требует
определенных знаний. Мож-
но остаться на одной долж-
ности всю жизнь, ничего не
хотеть, ничего не изучать,
не учить инструкций, не
стремиться повышать свой
общеобразовательный уро-
вень. В принципе, основ-
ное, это непрерывное са-
мообразование плюс у нас
есть учебно-тренировоч-
ный центр, достаточно ос-
нащенный, который поз-
воляет намного проще и
быстрее понять те или
иные рабочие, технологи-
ческие процессы.

— Кто определяет ба-
гаж знаний работника,
чтобы продвигаться по
карьерной лестнице, рас-
ти профессионально?

— Чисто по знаниям
периодически экзамениру-
ет станционная комиссия.
Для лицензированного пер-
сонала — это комиссия под
председательством глав-
ного инженера, где уча-
ствуют и инспектора по
ядерной безопасности, на-
ходящиеся на площадке. В

любом случае проверка,
оценка знаний идет до-
вольно серьезно. Нельзя
сказать, что знания один
раз выучил, а потом можно
забыть и в дальнейшем
ими не пользоваться. Прод-
вижение по службе — это
всегда постижение нового,
раскрытие себя как лично-
сти.

На данный момент пот-
ребность жизни такова, что
необходимо учиться и пы-
таться достигнуть чего-то
большего, особенно, если
ты имеешь уже базовое
образование. Людям мо-
лодым, думаю, нельзя ос-
танавливаться на достиг-
нутом в своей профессии,
надо остаться в ней долгие
годы, а не потерять ее.

— Само понятие опера-
тивный персонал проис-
ходное от слова «опера-
тор», чем такой работник
отличается на АЭС, какова
специфика труда? 

— Если брать служеб-
ную оперативную лестницу
реакторного цеха, то на
первой ступени находится
оператор реакторного от-
деления, затем старший
оператор, инженер, веду-
щий инженер, начальник
смены реакторного цеха 
№    2.

Оперативная — это, в
принципе, работа по обс-
луживанию оборудования,
поддержанию его работос-
пособности, проведению
его режимов, в частности
на реакторной установке,
согласно определенному
графику, который требует
присутствия работников
круглосуточно. Они обес-
печивают управление, бе-
зопасность реакторной,
турбинной установки в та-
ком же плане. Требуется
остановить оборудование
— оперативный персонал
это делает. На реакторной
установке помимо этого
работник должен иметь
еще лицензию — «вклю-
чить» оборудование и «вык-
лючить».

Обеспечить полную бе-
зопасность только за счет
оборудования, это тоже
главное, но квалификация
персонала, знания самих
людей, их умение правиль-
но обслуживать данное
сложнейшее оборудова-
ние, — это немалый чело-
веческий вклад именно в
безопасность. Сейчас в
реакторный цех прини-
мают на работу только
после института. Даже на
оператора у нас, в основ-
ном, идут люди из вузов —
Киевского и Одесского по-
литеха и, конечно, Севас-
топольского университета.
Ежегодно планируется про-
фессиональный рост ра-

ботников, есть такие, что
уходят на другие должно-
сти учиться. И знаем, что
на его место нам надо
подготовить человека вза-
мен.

Вообще, будущих спе-
циалистов мы присматри-
ваем себе еще из числа сту-
дентов, которые приезжают
на практику в цех, заранее
видим, на кого уже можно
будет рассчитывать. Про-
водим цеховые конкурсы
профмастерства, в кото-
рых принимают участие
наши инженеры по экс-
плуатации.
(Окончание на 2-й стр.)
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ЛЮДИНА — ВИРІШАЛЬНИЙ ФАКТОР БЕЗПЕКИ І НАДІЙНОСТІ АЕС

Остаться в профессии на долгие годыОстаться в профессии на долгие годы
Оценивая разговор, общение, ответы на вопросы, тру-

довой путь 39-летнего Сергея Николаевича Григораша,
приходишь к выводу, что на таких профессионалах бази-
руется деятельность атомно-энергетического комплекса
страны.

…Первый раз он попал на Ривненскую АЭС в 1994 году
как студент-преддипломник Севастопольского военно-
морского института (сейчас — Национальный универси-
тет ядерной энергии и промышленности). Почему выбор
выпал на РАЭС? «Скорее всего, был интерес съездить в
Западную Украину, ибо все время жил на Востоке страны,
в г. Донецк. Это была первая атомная электростанция,
которую впервые увидел в жизни и на которой работаю по
сегодняшнее время».

АЛФЕРОВ Юрий Михайлович

(на снимке), член цехкома: 

— Работаю в реакторном

цехе с 1985 года, непрерывно,

на разных должностях. По опе-

ративной служебной лестнице

прошел от оператора — до

начальника смены, старшего

начальника смены, а сейчас

перевели на должность заме-

стителя начальника цеха по

работе с персоналом. Зани-

маюсь подбором кадров, орга-

низацией обучения, провожу

инструктажи, работаю со смен-

ным составом. Еще это также

охрана труда на рабочих мес-

тах, физическая защита, по-

жарная безопасность, переобу-

чение занимает очень большой

объем работы в цехе, поддер-

жание квалификации работни-

ков, подготовка на новую

должность, разработка разных

документов и другие обязанно-

сти. 

Цеху сегодня крайне

нужны узкие специалисты, в

частности, по ремонту, рекон-

струкции. Свои предложения,

расчеты по усовершенствова-

нию штатной структуры цеха (в

этом плане наши коллеги —

реакторщики из ХАЭС преус-

пели) мы направили админи-

страции станции. Ведь это все

касается безопасности, каче-

ства выполняемой работы. 



(Окончание.
Начало на 1-й стр.)
— А как бы охарактери-

зовали свою деятельность
по обеспечению норм и
правил по безопасности
работ в радиационной зо-
не?

— В данный момент все
нормы радиационной безо-
пасности, которые установ-
лены законодательно в Ук-
раине и которые определены
на РАЭС, это и по дозам
облучения персонала, жест-
ко контролируются. Случаев
превышения у нас доз не
было. Потому что каждое
такое превышение расс-
ледуется на станционном
уровне, законодательном.
На станции есть единые
административные уровни
доз облучения, которые нам-
ного ниже, чем предельные
уровни, установленные соо-
тветствующим законодатель-
ством Украины. И в случае
превышения (достижения)
административных уровней
на станции обязательно про-
водится расследование: по
облучения персонала, по
выбросам в атмосферу, по
сбросам в воду.

Сейчас нормы облуче-
ния персонала снижены в
2,5 раза. Ранее была норма
до 50 миллизивертов в год,
а сейчас 20 миллизивертов.
Вот такое ужесточение норм
противорадиационной за-
щиты человека и радиа-
ционной безопасности по
действующему законодате-
льству.

— А с обеспечением
персонала спецодеждой
как обстоят дела?

— Те, кто работает в
зоне ионизирующего излу-
чения, есть плановая заме-
на одежды. Приходят они на
смену — в первый день за-
менили им одежду, и три
дня они отходили в ней. На
следующей смене работни-
ки получают новую одежду
(нательное белье, штаны и
рубаху), чепчик, перчатки,
резиновую обувь.

— Что еще дают таким
работникам на станции:
талоны на молоко, они при-
равниваются к Списку №    1?..

— Персоналу, который
работает в особо вредных
условиях, по Списку №  1,
также дают талоны на ле-
чебно-профилактическое
питание. Это все бесплатно,
не за счет работника.

— Аттестация рабочих
мест проводится, в какие
сроки?

— Да, с подтверждени-
ем условий труда на каждом
конкретном рабочем месте
для каждого конкретного
работника.

— При вашем руковод-
стве цехом уже была атте-
стация рабочих мест? Уме-
ньшилось ли количество
вредных для здоровья ра-
бочих мест, были ли какие-
то споры с рабочими? 

— На уровне цеха коли-
чество таких рабочих мест
не увеличилось, технологи-
чески это сделать тяжело.
Уменьшается, может, на
уровне станции, но на уров-
не цеха их не стало больше.
И условия труда не ухудши-
лись, соблюдаются все нор-
мы и правила, которые вве-
дены по охране труда, по
радиационной безопасно-
сти. При их выполнении тя-
жело превысить дозу облу-
чения. Главное, чтобы пер-
сонал их неукоснительно
соблюдал. 

— Сергей Николаевич, 
у операторов 3-го и 4-го
энергоблоков уровень зар-
платы отличается от их кол-
лег на 1—2 блоках РАЭС?

— Нет, не отличается.
На станционном уровне у
реакторщиков зарплата хо-
рошая. На данный момент
средняя зарплата нас удо-
влетворяет, но, как говорит-
ся, много денег никогда не
бывает, нельзя достичь здесь
предела.

От себя скажу, что хоте-
лось бы, чтобы всегда была
безопасность, обеспечива-

лась надежная эксплуата-
ция оборудования, и здесь
от нас, персонала, очень
много зависит. И, непремен-
но, — чтобы у всех атомщи-
ков была работа и нам за эту
работу достойно платили.

— Кого бы вы назвали
среди лучших, порядоч-
ных, ответственных лю-
дей вашего колектива?

— Если брать из людей,
которые изначально в цеху
трудятся, это техник Гуме-
нюк Лариса Дмитриевна.
Она стояла у истоков обра-
зования цеха, на ее глазах
проходила его дальнейшая
история. Она очень добросо-
вестный, интересный человек.
Еще — Алферов Юрий Ми-
хайлович, сейчас он уже в
статусе заместителя началь-
ника цеха по работе с персо-
налом. Тоже большой трудо-
вой путь прошел в цеху, с
самого его основания. Ба-
жанов Сергей Александро-
вич, заместитель начальни-
ка цеха по ремонту, тоже
выходец из оперативной
службы. Мы начинаем всегда
с рабочих должностей, потом
переходим на инженерные,
далее — в категорию про-
фессионалов, руководите-
лей, в том числе Бажанов.

Из молодежи — пред-
ставитель атомной дина-
стии Дмитрий Корольченко,
грамотный, старательный
старший оператор реак-
торного отделения, о кото-
ром отзываются начальники
смен как о работнике, обла-
дающем высокими профес-
сиональными качествами,
знанием своего дела. Он
тоже начинал с оператора,
но в будущем у него, коне-
чно, видится развитие как
инженера и, будем гово-
рить, большой жизненный
путь в цеху. Это перспектив-
ный специалист.

— Перспективный или
амбициозный?

— Скажем так, амбициоз-
ным человек должен быть,
если таково отсутствует — он
ни к чему не стремится. Да,
если у человека правильные,
здоровье амбиции, это только
плюс. Это, наверное, ему
помогает и себя показывать,
и  свое стремление к самосо-
вершенствованию. В принци-
пе, молодежи на станции
очень много, сознательной,
стремящейся непрерывно
пополнять свои знания. В
реакторный цех отбираются
самые лучшие претенденты:
по результатам — в учебе,
психофизиологического об-
следования (это тесты, где
оценивается его память, его
реакция, стрессоустойчи-
вость, его профпригодность в
работе на БЩУ как в нормаль-
ной эксплуатации, так и в ава-
рийной ситуации). И плюс, как
уже говорилось, когда люди
проходят практику и стажи-
ровку у нас в цеху, то мы уже
на этих этапах к начинающим
присматриваемся. Таким у
нас — перво-наперво «зеле-
ный свет». В любом случае
профпригодность во многом
зависит от личных качеств
человека. Выбора в сегод-
няшней обстановке в стране у
молодежи нет, как раньше
было. Сейчас молодые люди,
чтобы закрепиться, они дер-
жатся за свое рабочее место,
многие стремятся вырасти,
показать все, что могут. 

— Да, молодым спе-
циалистам раньше было
легче, хотя бы в таком важ-
ном вопросе, как обеспе-
чение жильем, правда же?

— Когда я приехал на
РАЭС в 1995 году, с семьей
— женой Валентиной Вла-
димировной, сейчас она
работает в службе диспет-
черского и технологическо-
го управления станции, и с
годовалой дочкой Элиной,
нас обеспечили сначала об-
щежитием, потом «малосе-
мейкой», а дальше уже двух-
комнатной квартирой, когда
родился в 2002 году сын
Алексей. Недавно получил
расширение жилплощади в
виде однокомнатной квар-
тиры, пребывая этот период

в очереди, хочу подчеркнуть,
что обязательства, которые
в данном случае брала на
себя РАЭС, она выполнила.

— Сергей Николаевич,
исходя из этого, можно
сказать, что квартирный
вопрос, который, по сло-
вам одного из класси-
ков, способен испортить 
и характер человека, и 
его жизнь, администра-
ции РАЭС удается каким-
то образом решать?

— Конечно, во-первых,
на станции существует оче-
редь, есть целевые деньги
на приобретение квартир,
которые выделяет «Энер-
гоатом» для своих работни-
ков. То есть работник, сог-
ласно действующему сейчас
Положению, имеет возмож-
ность получить ссуду, чтобы
приобрести себе жилье, ес-
ли он имеет на него право,
стоит на кварточереди.

Программа по жилью
действует, конечно, рано
говорить о том, что очереди
нет вообще, но квартиры
атомщики получают. Вот
сейчас у нас получил ссуду
на расширение, ждет целе-
вого перевода средств с
НАЭК, Зигаев Захар Бори-
сович, который обучается на
ведущего инженера управле-
ния реактором, у него поя-
вился второй ребенок в
семье. Ссуда выдается, в ос-
новном, на 20 лет или мень-
ше, в зависимости от возра-
ста работника, но до 60 лет.

— Цехком в этом слу-
чае подключается к такой
работе?

— Цеховой комитет дей-
ствует, участвует при рас-
пределении квартир, сос-
тавлении списков на очередь
на жилье… Считаю, огром-
ная заслуга цехкома в том,
что он обеспечивает работ-
ника путевкой. В этом отно-
шении профорганизация
очень активно работает, об-
ращаются люди за помо-
щью — отказов нет.

Через цехком к нам до-
носится информация о ре-
шениях заседаний профко-
ма АЭС, Компании… После
очередного профсобрания
Сергей Иванович Остров-
ной, председатель цехкома,
начальник смены реактор-
ного цеха меня информиру-
ет о том, что там рассматри-
валось. 

В 2010 году, в конце
декабря, цеху было 25 лет.
Руководство и комитет проф-
союза цеха организова-
ли поездку работников во
Львов. Провели торжествен-
ное собрание с участием
бывших работников цеха.

— В отношениях с проф-
союзом нет разногласий?

— У нас с профсоюзом
все получается. Коллектив
избирает, не назначает, и
членов цехкома, не только
его председателя.

Вопросы, которые воз-
никают, решаются в рабо-
чем порядке, не было еще
каких-то разногласий боль-
ших, чтобы назвать это кон-
фликтом. Вообще, тут мы
всегда вырабатываем об-
щий подход с профлидером
цеха, включая и председа-
теля профкома РАЭС.

— Вы как социальный
партнер, на уровне цеха,
ощущаете работу проф-
союза отрасли?

— Настроенная цен-
тральным органом нашего
профсоюза в Киеве система

и механизм социальной за-
щиты работает: повышается
зарплата, ежемесячно, на
несколько процентов, но она
растет, путевки предоста-
вляются, детей оздоравли-
вают… Для персонала это
важно, поэтому скажу, что
Атомпрофсоюз работает.

— Ваше мнение о буду-
щей корпоратизации Ком-
пании?

— Думаю, что наш цех
однозначно будет участво-
вать в этих преобразованиях
и останется в целом, даже
при каких-то общих переме-
нах. Основная проблема этой
корпоратизации в том, что
будет глобально меняться
структура в объеме станции.
Тут главное, чтобы этот про-
цесс не пошел стихийно,
потому что резко изменить
этот «часовой механизм»
(структуру) станции нельзя.
Он может просто не работать
какое-то время. Важно, чтобы
эта корпоратизация проходи-
ла медленно, обдуманно,
пошагово и не привела, не
дай Бог, к сбоям в работе
структуры, понимаете.

Да, цель, поставленная
правительством — решить
вопрос корпоратизации всех
предприятий страны, —  бу-
дет осуществляться. К чему
это приведет — жизнь пока-
жет.

— Сергей Николаевич,
вы посещаете другие ук-
раинские АЭС, обмени-
ваетесь с коллегами прак-
тикой работы?

— Бываю, конечно, на
наших станциях — на Хме-
льницкой, Запорожской АЭС.
Общаемся с людьми обяза-
тельно, ведь общих вопросов
много. Каждое событие, ин-
цидент, которые происходи-
ли на станции, связанные,
например, с нарушением ус-
ловий пределов безопасно-
сти, эксплуатации,  детально
анализируются, разрабаты-
ваются мероприятия, чтобы
исключить повторение таких
случаев на других промпло-
щадках . 

— Как вы проводите
свой досуг, где любите от-
дыхать, чем увлекаетесь?

— Основной досуг, ко-
нечно, провожу с семьей.
Если есть свободное время,
не считая отпуска, — это выр-
ваться в хорошую погоду на
природу, где-то съездить в
ближайшие города покрупнее
— Ривное, Луцк, Львов. От-
пуск сезонный проводим,
чаще всего, на море, в Крыму,
откуда родом моя жена.

— Сергей Николаевич,
вы не жалуетесь на свою
судьбу?

— Нет. Я работаю по спе-
циальности, то есть имеется
работа. Есть семья. Я нахо-
жусь на родине, в Украине, где
мои корни. Чту память своих
родителей, бывшего шахтера
и заводской работницы, кото-
рых уже нет в живых. 

Я рос как руководитель в
родном коллективе, чувство-
вал локоть людей и думал не
только о своих личных дости-
жениях, но и об успехе в
целом. Поэтому очень всег-
да надеюсь на взаимность.

— Спасибо за беседу.
Хотелось бы, чтобы поболь-
ше таких людей, как вы,
умелых, откровенных, при-
мерных и внимательных ко
всем и всему, было в такой
важной сфере, как ядерная
енергетика.

Николай ВАРЧИН
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ЛЮДИНА — ВИРІШАЛЬНИЙ ФАКТОР БЕЗПЕКИ І НАДІЙНОСТІ АЕС
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Председатель цехкома Сергей ОСТРОВНОЙ (на снимке справа) с

коллегами по работе 

МІЖНАРОДНЕ СПІВРОБІТНИЦТВО

Профспілковий  круглий стіл
Енергетичного Співтовариства

На початку вересня в Боснії-Герцеговині відбувся круглий
стіл Енергетичного Співтовариства. Проводився захід під егі-
дою Європейської федерації профспілок громадського обслу-
говування і мав на меті підбити підсумки пропозицій профс-
пілок напередодні соціального форуму Енергетичного
Співтовариства. Україну на круглому столі представляли три
профспілкові організації енергетичної галузі: Атомпрофс-
пілка, Укрелектропрофспілка та Профспілка працівників газо-
вих господарств.

Як відомо, Енергетичне Співтовариство створене з метою під-
вищення соціально-економічної стабільності та безпеки енергопос-
тачань в Європі та формування інтегрованих енергетичних ринків. 

Угоду про Енергетичне Співтовариство підписано між Європей-
ським Союзом та дев’ятьма країнами: Албанією, Боснією і Герцего-
виною, Хорватією, Македонією, Молдовою, Чорногорією, Сербією,
Косово, пізніше — Україною. 

Україна офіційно завершила процес приєднання до Договору
про заснування Енергетичного Співтовариства ЄС та країн Південно-
Східної Європи після ратифікації українським парламентом відповід-
ного закону у грудні 2010 року. 

Однак, з огляду на те, що кожна з країн-учасниць Енергетичного
Співтовариства має специфічні умови діяльності, пов’язані із соці-
альним аспектом, європейські профспілки наполягли, аби додатком
до Договору став Меморандум із соціальних питань. Україна підпи-
сала цей документ, який отримав назву «План дій із соціальних
питань», та зобов’язалася гармонізувати українське законодавства у
сфері енергетики з європейською нормативно-правовою базою у
соціальній сфері. Урядові організації України, профспілки й
об’єднання роботодавців мали спільно розробити План дій із соці-
альних питань і подати його до Секретаріату Енергетичного
Співтовариства у вересні 2012 року. 

«Україна із зазначеним завданням не впоралася, — вважає голо-
ва Атомпрофспілки Валерій Матов, який брав участь у круглому столі
Енергетичного Співтовариства в Боснії-Герцеговині. — У своєму
виступі я, а також голова Укрелектропрофспілки Сергій Шишов, від-
значили, що соціальний діалог в Україні «пробуксовує», незважаючи
на домовленості і численні спільні наради з представниками
Міненерговугілля. Незважаючи на взяті українською стороною (в
особі міністра і заступника міністра Міненерговугілля) зобов’язання
щодо спільної підготовки Плану дій із соціальних питань, профспіл-
кові пропозиції — профорганізацій атомної галузі, традиційної енер-
гетики, нафтогазового комплексу — не враховуються. Як наслідок, у
цілому у спільних, представлених Міненерговугілля пропозиціях,
соціальний аспект вийшов «розмитим», а профспілки хотіли б не
загальних фраз, а точності і конкретики. На щастя, на круглому столі
нас було почуто. Адже Європу цікавить наша енергетика, разом з
тим, і гарантії безпеки енергетичних поставок, що означає і більшу
увагу до соціальних проблем. Україні, очевидно, подовжать термін
підготовки Плану дій із соціальних питань, можливо, до кінця року.
Проте, на мою думку, одного подовження терміну недостатньо. Аби
виправити ситуацію, необхідно до українських урядовців застосову-
вати жорсткіші вимоги». 

Прес-центр Атомпрофспілки

АТОМПРОФСПІЛКА: ВІД ПЕРШОЇ ОСОБИ

Привернуто увагу до недостатнього
фінансування уранодобувної галузі

14 вересня відбулася спільна нарада представ-
ників Атомпрофспілки з міністром енергетики та
вугільної промисловості України Юрієм Бойком.
Участь у нараді взяли виконуючий обов’язки пре-
зидента ДП НАЕК «Енергоатом» Віссаріон Кім, ві-
це-президент з комерційних питань Айдин Айсін та
виконавчий директор з кадрів, праці та соціальних
питань ДП НАЕК «Енергоатом» Тетяна Алексєєва, а
також директор Департаменту стратегічної політи-
ки, інвестицій та ядерно-енергетичного комплексу
Міненерговугілля Микита Константінов.

Як повідомив Голова Атомпрофспілки Валерій
Матов, основною темою вже декілька місяців ініційованої
профспілкою наради було привернення уваги високопо-
садовців до недостатнього фінансування виробничої
діяльності Східного гірничо-збагачувального комбінату з
урахуванням будівництва ним Новокостянтинівської шах-
ти та збільшення обсягів своєї продукції. 

Як відомо, задекларована Україною програма «Уран
України» передбачала, що у період з 2006 по 2030 роки
українська атомна енергетика повністю забезпечить
себе власним ураном. ДП «СхідГЗК» виконує, зокрема,
завдання з будівництва Новокостянтинівської шахти і
нарощення обсягів виробництва (цього року за завдан-
ням ДП НАЕК «Енергоатом» комбінат має збільшити об-
сяг видобутку урану на 10% порівняно з минулим роком).

Однак в останні два роки державне підприємство
практично залишилося без державної підтримки.
Акумулюючи фінансові ресурси на виконання завдань,
комбінат не в змозі реалізовувати соціальні положення
колективного договору і норми Галузевої угоди. Зок-
рема, щодо щорічного підвищення заробітної плати, ни-
нішня у працівників уранодобувної галузі є значно ниж-
чою, ніж у робітників гірничо-металургійного комплексу
України.

Голова Атомпрофспілки Валерій Матов повідомив,
що необхідність підвищення заробітної плати уранщи-
кам, представлені профспілковцями аналіз і пропозиції
знайшли розуміння у міністра. Юрій Бойко дав відповід-
не доручення: «розібратися і віднайти резерви». Очі-
кується, що вже найближчим часом заробітну плату в
уранодобувній галузі буде підвищено до рівня регіональ-
них вугільників — 5000—5100 грн.



Фахівці головного управління Пенсійного
фонду України в Київській області та управління
ПФУ в Іванківському районі Київщини здійснили
виїзний прийом у Чорнобилі та селі Куповате. 

За даними головного управління Фонду в
Київській області, нині п’ятдесят один пенсіонер
отримує пенсію у зоні відчуження. Більшість з
них через рік-два після примусового відселення
у травні 1986-го повернулися у свої домівки,
дехто взагалі не виїжджав. Тепер раз на місяць
до самоселів навідується поштова машина, яка і
розвозить людям пенсію. Проте виїзний прийом
у зоні пенсійники Київщини здійснили вперше.

— Не будемо забувати, що на Київщині вза-
галі найбільше чорнобильців — близько 275 ти-
сяч, — каже заступник начальника головного
управління Пенсійного фонду України в Київ-
ській області Галина Наконечна, яка здійснюва-
ла виїзний прийом. 

У поштовому відділенні Чорнобиля, де відбу-
валася зустріч із фахівцями Фонду, зібралися чи
не усі місцеві пенсіонери. Запитання громадян
стосувалися переважно перерахунків пенсій, які
регулярно здійснює Пенсійний фонд. Зокрема,
люди відзначали, що після перерахунку з першо-
го квітня їхня пенсія підвищилася незначно.

— Річ у тім, що з першого квітня здійснювали
перерахунок у зв’язку з підвищенням прожитко-
вого мінімуму, який в основному впливає на роз-
мір мінімальної пенсії. Оскільки чорнобильці
отримують далеко не мінімальну пенсію, відпо-
відно і підвищення було незначне, — пояснила
пенсіонерам Галина Наконечна.

Фахівці управління Фонду в Іванківському
районі, на балансі якого перебувають пенсіоне-
ри зони відчуження, за допомогою ноутбука із
завантаженою у нього пенсійною базою могли за
лічені хвилини отримати дані з пенсійної справи

кожного пенсіонера і роз’яснити ті чи інші нюан-
си. Чорнобильці у свою чергу запевнили, що пен-
сії отримують вчасно та в повному обсязі, і подя-
кували пенсійникам за увагу й турботу.

Візит до села Куповате більше нагадував не
виїзний прийом, а щире спілкування старих
знайомих. Із перших же слів з’ясувалося, що
жодних нарікань щодо пенсій у мешканців села
немає. Однак селяни залюбки цікавилися остан-
німи змінами у пенсійному забезпеченні чорно-
бильців.

Зокрема, як розповіла мешканцям Купова-
того Галина Наконечна, після перерахунку з 1
липня розмір мінімальної пенсії інвалідів, щодо
яких встановлено причинний зв’язок інваліднос-
ті з Чорнобильською катастрофою, підвищено зі
100 відсотків до 110, 125 і 150 відсотків від про-
житкового мінімуму для осіб, які втратили пра-
цездатність, для інвалідів III, II та І групи відповід-
но. Таким чином, пенсії цих категорій громадян
сьогодні становлять 928,40 грн., 1055 грн. і 1266
грн. відповідно.

Документ підписали
голови Федерації профспі-
лок України — Юрій Ку-
лик, Конфедерації вільних
профспілок — Михай-
ло Волинець, Федерації
профспілок транспортників

України — Віктор Ткачов,
Об’єднання всеукраїнських
автономних профспілок —
Анатолій Широков, Об’єд-
нання профспілок і про-
фоб’єднань «Єдність» —
Анатолій Онищук.

Спільний представ-
ницький орган, наголо-
шується в підписаному
документі, вироблятиме
консолідовану позицію та
спільні дії щодо формуван-
ня та реалізації державної
соціальної й економічної
політики, регулювання тру-
дових, соціальних, еконо-
мічних відносин, забезпе-
чуватиме представництво
і захист інтересів праців-
ників у відносинах з орга-
нами державної влади,

об’єднаннями організа-
цій роботодавців, при ук-
ладенні Генеральної уго-
ди, соціальному діалозі
на національному, галузе-
вому та регіональному
рівнях, на підприємствах,
в організаціях та устано-
вах.

Всеукраїнські проф-
спілкові формування, що
підписали Угоду, об’єд-
нують 76 профспілкових
організацій, які діють в усіх
регіонах та галузях еконо-
міки, налічують понад 9,7
мільйона членів профспі-
лок, охоплюючи членст-
вом 90% працюючих.

Виступаючи на цере-
монії підписання Угоди,
керівники профоб’єд-
нань підкреслювали, що
об’єднання профспілок
нині відбувається на но-
вих умовах, вони мають
виступати як одна сила,
як один кулак, захищаю-
чи інтереси та права най-
маних працівників, незва-
жаючи на те, що з окре-
мих позицій, зокрема
оцінки проекту Трудового
кодексу, є окремі розбіж-
ності.

Основні завдання, на
виконання яких спрямову-

ватиметься робота пред-
ставницького органу, це
— забезпечення соціаль-
них стандартів відповідно-
го рівня, бути в авангарді
формування громадян-
ського суспільства в дер-
жаві.

Головою Спільного
представницького органу
всеукраїнських об’єднань
профспілок обрано голо-
ву Федерації профспілок
України, співголову На-
ціональної тристоронньої
соціально-економічної ра-
ди від профспілок Юрія
Кулика.

Першочерговим зав-
данням у діяльності об’є-
днання має стати укла-
дення Генеральної угоди
на новий термін, забезпе-
чення у ній підвищеного
рівня життя та соціально-
го захисту людей. На
нових засадах найближ-
чим часом мають сфор-
муватися тристоронні ор-
гани управління фондами
загальнообов’язкового
соціального страхування.
Вже створюються робочі
комісії з вироблення від-
повідних проектів і пропо-
зицій.

Петро ВАСИЛЕНКО

Інтерв’ю з Директором з
розвитку корпоративного кана-
лу продажів ПАТ «ВТБ БАНК»
БУЛАХОМ Євгенієм Юрійови-
чем 

Євгенію Юрійовичу, розка-
жіть про ВТБ Банк: досягнення,
плани, продукти та послуги.

Наш головний результат —
надійна робота і стабільне місце у
десятці найбільших банків Украї-
ни протягом кількох років. Запо-
рукою цього стала напружена та
якісна робота. При цьому нам
довіряє дедалі більше громадян
України: кількість кредитів і депо-
зитів у Банку стабільно зростає.

За будь-яких економічних
умов ВТБ стабільно фінансує еко-
номіку України, бере на себе нові
й виконує раніше взяті зобо-

в’язання з кредитування. Один з
найбільш важливих та цінних
показників — те, що ВТБ в Україні
входить до ТОП-5 за обсягами
кредитування юридичних осіб.
Серед наших корпоративних клі-
єнтів — підприємства автомобі-
лебудування, залізниці країни,
металургійні та хімічні підприєм-
ства, енергетичні компанії.

Більше того, постійно зрос-
тає і наш портфель кредитів фі-
зичним особам. Сьогодні у ВТБ
можна отримати кредит на новий
або б/в автомобіль, житло або
кредит готівкою, причому як на
кредитну картку, так і готівкою на
вигідних для клієнтів умовах.

За рахунок яких переваг
ВТБ входить до числа банків-
лідерів України?

Однією з наших головних пере-
ваг є надійність, здатність зберіга-
ти і примножувати кошти клієнтів,
якісне обслуговування та повна
увага до кожного клієнта банку.

За результатами 1 півріччя
2012 року портфель депози-
тів юридичних та фізичних осіб 
ВТБ Банку склав 11,1 мільярда
гривень. 8 з 10 наших клієнтів сьо-
годні переоформлюють депозитні
вклади у ВТБ.

У нас інформаційно-відкрита і
зрозуміла, а тому надійна струк-
тура власності: 99,97% ак-
цій банку належить російському 
ВАТ Банк ВТБ. Важливим є те, що
власники ВТБ в Україні зрозумілі і
прозорі: це не офшор і не приват-
ний капітал. Наші акціонери ніколи
не «згорнуть» бізнес в Україні. Не
варто також забувати, що ВТБ —
другий за величиною державний
банк у Росії, і при цьому велика між-
народна фінансова група, пред-
ставлена у 20-ти країнах світу.

На що слід звертати увагу
клієнтам при виборі фінансо-
вої установи для оформлення
кредиту?

Передусім, кожен, хто планує
взяти кредит, повинен провести
аналіз пропозицій банків. При
цьому буде правильно порівню-
вати умови кредитування на при-
кладі однієї суми на один і той
самий строк. Це означає, що для
розрахунку щомісячного платежу
за кредитом майбутньому клієн-
тові банку необхідно це робити на
прикладі конкретної суми. Нап-
риклад, прорахувати готівковий
кредит на суму 10 000 гривень на
36 місяців.

Такий прорахунок необхідний
ще й тому, що на кінцевій вартості
будь-якого кредиту відбивається і
вартість всіх супутніх послуг —
наприклад, комісія за отримання
готівки, а також інші фінансові
зобов’язання, наприклад, комісії
страхової компанії, оцінювача,
нотаріуса тощо.

Часто майбутні клієнти не вра-
ховують всі ці параметри кредиту,
порівнюючи виключно ставки і
початкові внески. У результаті сума
одноразових і реальних щомісяч-
них виплат за кредитом не відпові-
дає розрахованій заздалегідь.

Хочу зазначити, що пропозиція
ВТБ Банку з кредитування насе-
лення дійсно є однією з найбільш
цікавих на ринку — з урахуванням
всіх супутніх витрат на кредит.

Чи пропонує ВТБ Банк щось
особливе для співробітників
НАЕК «Енергоатом»?

На сьогодні ВТБ Банк розро-
бив спеціальну програму кредиту-
вання співробітників великих орга-
нізацій та компаній, в число яких,
звичайно ж, входить НАЕК «Енер-
гоатом». Завдяки цій програмі
співробітники компанії «Енерго-
атом» отримують знижку 5% від
стандартної відсоткової ставки за
кредитом на сумму до 50 000 гри-
вень строком до 3 років без будь-
якої застави та поручитиля. Крім
того, співробітники організації
можуть отримати кредит готівкою
на суму до 250 000 гривень стро-
ком до 5 років зі знижкою 2% від
стандартної відсоткової ставки за
кредитом. При цьому кредит до
100 00 грн. оформляється без
будь-якої застави і без поручите-
ля. Якщо додати до цього відсут-
ність щомісячної комісії та комісії
за дострокове погашення кредиту,
можна з упевненістю стверджува-
ти, що подібні умови є найбільш
привабливими і вигідними для клі-
єнтів. Тому, якщо співробітнику
«Енергоатом» потрібні кошти на
ремонт, відпочинок, лікування, на
купівлю будь-якої техніки або інші
потреби, — ВТБ Банк зможе допо-
могти у вирішенні такого завдання
і видати кредит на найбільш вигід-
них на ринку умовах. Гроші можна
отримати готівкою на карту ВТБ. 
В Україні мережа банкоматів 
ВТБ Банку та банків-партнерів, які
надають можливість зняття готів-

кових коштів за вигідними тарифа-
ми, становить понад 5 100 банко-
матів.

Що потрібно для того, щоб
співробітник НАЕК «Енер-
гоатом» зміг отримати необ-
хідну суму готівкою на пільго-
вих умовах?

Пакет необхідних документів
мінімальний: паспорт, ідентифіка-
ційний код, довідка про доходи,
отримані за останні 6 місяців.
Заявку на отримання необхідної
суми можна подати прямо на тери-
торії організації! Попередньо необ-
хідно зв’язатися з персональним
менеджером Банку та узгодити
дату і час його приїзду. Протягом
доби клієнтові буде надана відпо-
відь і можна буде оформити кре-
дит. Після цього співробітнику
потрібно буде приїхати в банк для
оформлення документів та отри-
мання необхідної суми.

Для того, щоб отримати де-
тальнішу консультацію про щомі-
сячний платіж та інші умови кре-
диту, необхідно звернутися: для
Запорізької АЕС — (096) 799-54-
53 (Дар’я), (050) 961-60-26 (Ірина)
або за номером стаціонарного
телефону (061) 228-77-27, для
Южно-Української АЕС — (095)
288-13-74 (Ольга), (050) 383-98-26
(Ольга) або за номером стаціонар-
ного телефону (0512) 58-96-73,
для Рівненської АЕС — (066) 652-
78-55 (Максим), (096) 935-90-55
(Роман) або за номером стаціо-
нарного телефону (0362) 64-98-65,
для Хмельницької АЕС (067) 384-
26-63 (Роман, Дмитро) або за
номером стаціонарного телефону
(0382) 78-47-03, і персональні ме-
неджери банку для НАЕК «Енер-
гоатом» будуть раді надати всю
необхідну інформацію. 

Графік роботи персональних
менеджерів — пн.-пт. з 9.00 до
18.00. 

До зустрічі у ВТБ Банку!
ПАТ «ВТБ БАНК». Ліцензія НБУ №  79 від

05.10.2011. Всі види банківських послуг.
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СПІЛЬНО ОБСТОЮВАТИ ІНТЕРЕСИ СПІЛЧАН

НА ПРАВАХ РЕКЛАМИ

НОВЕ У ЗАКОНОДАВСТІ

Президент України Віктор Янукович
підписав Закон «Про зайнятість насе-
лення». Цей закон допоможе створити
сучасний ринок праці в Україні та при-
скорити розвиток економіки, переко-
наний віце-прем’єр-міністр України —
міністр соціальної політики Сергій
ТІГІПКО.

«Ми заклали основу для створення в
Україні сучасного ринку праці. Кожна
людина, яка хоче працювати, зможе пра-
цевлаштуватися. А роботодавцям буде
вигідно створювати робочі місця завдяки
новим податковим стимулам. Це наша
велика перемога в боротьбі з безробіт-
тям», — заявив С. Тігіпко. Він підкреслив,
що після того, як Закон набере чинності,
можна очікувати появи сотень тисяч нових
робочих місць.

На думку віце-прем’єр-міністра, ухва-
лення цього Закону позитивно вплине на
розвиток економіки. «Кожна людина, яка
перебуває в нелегальній економіці, це
втрата для ВВП. Давши людям роботу, ми
не тільки посилимо їхній соціальний
захист, а й покращимо ситуацію в економі-
ці в цілому», — зазначив С. Тігіпко.

Наступний крок, на думку віце-пре-
м’єра, — ухвалення пакета законопроектів,
які стимулюватимуть приплив інвестицій в
країну. Проекти законів, що передбачають
податкові та інші пільги для інвесторів, уже
пройшли перше читання у Верховній Раді.

«Робочі місця — це не тільки пільги для
роботодавців, а й додаткові інвестиції. Ми
повинні не просто запрошувати інвесторів
працювати в Україні, а й створювати для
них «зелений коридор», — упевнений віце-
прем’єр-міністр.

У Законі про зайнятість, підготовлено-
му Міністерством соціальної політики,
передбачено річну стовідсоткову компен-
сацію єдиного соціального внеску для тих
роботодавців, які створюють робочі місця
для вразливих на ринку праці категорій
громадян: випускників без досвіду роботи,
батьків з дітьми до шести років, інвалідів,
сиріт, осіб, старших за 50 років. Люди,
старші за 45 років, зможуть отримати від
держави ваучер для оволодіння новою
спеціальністю, а випускники, які працюва-
тимуть у сільській місцевості, зможуть роз-
раховувати на одноразову допомогу в роз-
мірі 10 мінімальних зарплат. Крім того,
Закон забороняє в оголошеннях про прий-
мання на роботу зазначати бажану стать і
вік кандидата.

Про зайнятість людей
різного віку

Профспілки об’єдналися
Нещодавно у Федерації профспілок відбулася

досить знакова подія: репрезентативні, тобто ті
профспілки, які у відповідності із законом «Про
соціальний діалог в Україні» набули права пред-
ставляти працівників галузей, яких вони об’єд-
нують, підписали Угоду про утворення Спільного
представницького органу всеукраїнських об’єд-
нань профспілок на національному рівні.

ЧОРНОБИЛЬ: ВИЇЗНИЙ ПРИЙОМ ПЕНСІЙНОГО ФОНДУ УКРАЇНИ

До пенсіонерів зони відчуження



— Що з усього баченого
найбільш вразило? По-пер-
ше, організатори виставки
зробили все для того, аби
люди подивилися на навко-
лишній світ, зокрема, на
можливості океанів та річок,
по-іншому побачили його
красу, різноманітність і не-
повторність, а відтак і робили
все можливе для збережен-
ня довкілля для прийдешніх
поколінь. Екологічні аспекти
виставки — унікальні. 

Без зайвої агітації воче-
видь практичне розв’язання
багатьох екологічних про-
блем. Назвемо лише окремі.

Відвідувачі могли спостеріга-
ти за процесом перетворен-
ня морської води на питну і
тут же спробувати її. Всі пили
її із задоволенням. На вис-
тавці щодоби опріснюється
на встановленій установці 12
тонн солоної води. Широко
використано й альтернативну
енергію, зокрема, енергію
припливів і відпливів.

По-друге, на виставці
зібрано й з високим умінням
демонструється світ життя
океанів, морів, річок, різно-
маніття тваринного та рос-
линного світу нептунового
царства. 

Найпопулярнішим для
відвідувачів був акваріум, у
якому вони ставали ніби
справжніми мандрівниками
— перетинали океан на гли-
бині 6 тис. м на підводному
човні, а потім прямували до
Північного Льодовитого океа-
ну, спостерігаючи постій-
но за фауною. Це перший
кульоподібний акваріум в Азії
і другий у світі. Життєзабез-
печення його здійснювалося
за допомогою сонячних ба-
тарей, встановлених на даху. 

Особливе враження від
екотераріуму у вигляді ама-
зонського лісу, де можна
спостерігати за рибами, які
живуть у коріннях дерев на
берегах Амазонки. 

По-третє, на виставці,
що проходила у місті Йосу,
що в перекладі означає «кра-
сива вода», продемонстро-
вано найновіші, найсучасніші
досягнення інформаційних,
цифрових і світлових техно-

логій для створення ефектив-
них та переконливих експо-
натів. На виставці десятки,
якщо не сотні унікальних про-
ектів. Уявіть собі, що ви бачи-
те, як сходить сонце, трем-
тить місячна доріжка, як
наближається риба, яка від-
гукується на ваші окрики чи
оплески, збільшуючись у роз-
мірі. Багато експонатів вис-
тавки зроблені із викорис-
танням так званих підручних
матеріалів. 

До всього цього різнома-
ніття можна додати ще прек-
расні концерти, різноманітні
тематичні вечори, прогулян-
ки. І всі заходи спрямовані
на основну ідею виставки —
наскільки важливо всім жити
у злагоді з природою, не
завдавати їй жодної шкоди, а
оберігати й цінити її красу.

Цій же ідеї були спрямо-
вані окремі павільйони ба-
гатьох країн.

Петро ВАСИЛЕНКО 

До славного міста енер-
гетиків та експлуатаційників
атомної станції з’їхалися
футболістки команд юніор-
ської збірної України, Кос-
топільського обласного лі-
цею-інтернату спортивного
профілю, збірні Волинської
області, Сарненського та

Володимирецького районів.
І, звичайно, не могла не взя-
ти участь у змаганнях ко-
манда господарів — Рів-
ненської АЕС.

Незважаючи на дощову
погоду, під звуки мелодії
козацького маршу виходять
учасники турніру і поко-

мандно шикуються на зеле-
ному килимі стадіону. При-
вітати учасників спортивного
фесту на урочисте відкриття
прийшли відповідальні поса-
дові особи РАЕС та міста,
почесні гості.

До присутніх звернувся
на урочистостях заступник
генерального директора з
кадрів та соціального розвит-
ку станції Роман Гошов-
ський, він же голова федера-
ції футболу м. Кузнецовськ:
«Нехай у чесній і наполегли-
вій боротьбі перемога діста-
неться найсильнішим, а всі
учасники поєдинків щоб наб-
ралися спортивного досвіду,
разом із вболівальниками
отримали масу задоволен-
ня». 

Гарного незабутнього
футболу зичив усім заступ-
ник голови профкому РАЕС
В’ячеслав Мельничук. До
популяризації жіночого фут-
болу, підтримання здорово-
го способу життя закликали
присутніх на стадіоні вико-
нуючий обов’язки міського
голови Василь Ковальчук та
тренер юнацької збірної Ук-
раїни Василь Мамчур.

Упродовж чотирьох днів
за коловою системою виру-

вали спортивні баталії.
Кожна із команд намагалася
вирвати перемогу, однак
фортуна найбільш прихиль-
ною була до волинянок, які
й посіли перше місце. У
футболісток РАЕС — третя
сходинка п’ятдесталу по-
шани.

У номінації «кращий гра-
вець турніру» непереверше-
ною була наша землячка
Юлія Мотько, а капітан ко-
манди РАЕС Марія Василь-
чук здобула перемогу у но-
мінації «краща півзахисниця»
(тренер-наставник Анатолій
Усаченко).

Участь в урочистому зак-
ритті турніру взяв генераль-
ний директор Рівненської
АЕС Павло Павлишин. Ра-
зом із своїм заступником
Романом Гошовським та
заступником голови про-
фкому станції В’ячеславом
Мельничуком вони провели
нагородження переможців
змагань.

Основними спонсорами
Всеукраїнського турніру з
жіночого футболу були проф-
спілкові комітети ДП НАЕК
«Енергоатом» та ВП «Рівнен-
ська АЕС».

Володимир ДАВИДОВ

Строители первыми прие-
хали осваивать песчаные
барханы. Все начиналось с
небольшого коллектива в
сотню человек, выросшего
затем в многотысячный,
слава о котором в 80-е зве-
нела по всей стране. Се-
годня большинство из этого
коллектива находятся на
заслуженном отдыхе. Поэ-
тому неудивительно, что в
управлении строительства
485 пенсионеров, пожалуй,
наибольше среди подразде-
лений ОП ЗАЭС. 

Безусловно, строителям,
которые по возрасту выбы-
ли из строя, неимоверно
приятно в очередной раз
ощутить внимание, тепло и
заботу администрации и
профсоюзного комитета За-
порожской АЭС и непосред-
ственно руководства родно-
го цеха. 

Своих коллег пришли
поздравить заместитель на-
чальника по работе с персо-
налом управления строи-
тельства Александр Катрич

и председатель цехкома
Анатолий Сологуб. Они как
всегда поблагодарили са-
мых старших строителей за
благородный, самоотвер-
женный труд, пожелали воп-
лощения и реализации всех
их желаний и надежд и, ко-
нечно же, здоровья и долгих
лет жизни.

Наш город будет молод
до тех пор, пока с нами те,
кто его построил. Ведь не
зря говорят, что строители
— это созидатели и новато-
ры, они могут при жизни
воздвигнуть себе памятник,
построив на земле дом или
целый город. 

Каждый пенсионер уп-
равления строительства хо-
рошо знает историю Энер-
годара, может поделиться
интересными фактами его
создания. 

Нина Силина проработа-
ла в УС ОП ЗАЭС с 1994 по
2002 год. Вместе с отличны-
ми специалистами-маляра-
ми — Еленой Борисенко,
Любовью Гончаровой, Ан-

тониной Кузнецовой, Вален-
тиной Ладан, Анной Лукья-
новой, Таисией Пастуховой 
и другими она выполня-
ла производственную прог-
рамму. 

Прозвучали на праздни-
ке и фамилии работников
бетонно-смесительного це-
ха домостроительного ком-
бината, которые проработа-
ли вместе с 1980 года, — это
Галина Аратовская, Надеж-
да Куцая, Софья Попович,
Стефания Пресс, Галина
Чайка… За качество бетон-
ной смеси отвечали лабо-
ранты Евгения Адольская,
Любовь Егорова, Мария За-
рубина, Анна Кулик, Ольга
Чуприн, Надежда Яковенко,
Людмила Бранец. Говори-

лось о тех, кто не только тру-
дился с полной отдачей, но
и отстаивал честь коллекти-
ва, принимая участие в кон-
курсах «Мы так живем, ра-
ботаем и отдыхаем». Это
Татьяна Ткаченко — поэтес-
са, певица, редактор стен-
газет, Василий Тодорчук, он
вместе со своей семьей уча-
ствовал в выставках изобра-
зительного творчества. 

Хочется отметить актив-
ность пенсионеров управле-
ния строительства. «Ого-
нек» у них — это всегда
аншлаг. Его участники легки
на подъем, с удовольствием
участвуют в конкурсах, од-
ним словом, умели рабо-
тать, умеют и веселиться. 

Юлия ТКАЧУК
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«АТОМНИК УКРАЇНИ»: ПЕРЕДПЛАТА — 2013

ДОВКІЛЛЯ — ПРОБЛЕМА НОМЕР ОДИН

Шановні передплатники!
Державне підприємство по розповсюдженню періодич-

них видань «Преса» сповіщає Вас про те, що 10 вересня
розпочинається передплата на українські та зарубіжні пе-
ріодичні видання на 2013 рік.

Оформити передплату, зокрема, на газету «Атомник Ук-
раїни» на наступний рік можна за «Каталогом видань
України» та за «Каталогом видань зарубіжних країн» у будь-
якому поштовому відділенні України, а також скористав-
шись послугою «Передплата ON-LINE» на корпоративному
сайті підприємства www.presa.ua. Тепер передплачувати
періодичні видання «ON-LINE» стало ще зручніше — розра-
хунок за передплату можна здійснювати за допомогою сис-
теми Webmoney або платіжною карткою Visa чи MasterCard.
Ці зручні сучасні засоби електронних платежів дозволяють
сплачувати рахунок за періодичні видання, не залишаючи
дому чи робочого місця.

ОГОЛОШЕННЯ

Відповідно до ст. 15 Закону України «Про державну службу»,
Прип’ятська спеціалізована прокуратура Київської області оголошує
конкурс на заміщення вакантної посади головного спеціаліста з
питань захисту державних таємниць.

Кваліфікаційні вимоги: у конкурсі можуть брати участь особи з
освітою відповідного професійного спрямування за освітньо-квалі-
фікаційним рівнем бакалавра, спеціаліста чи магістра, які мають від-
повідні знання, без вимог до стажу.

Завдання, обов’язки та повноваження: виконує роботи під
загальним методичним керівництвом спецпрокурора з питань
захисту державних таємниць. Організовує діловодство у прокурату-
рі з вказаних питань, виконує доручення керівництва (додаткова
інформація щодо основних функціональних обов’язків та умов опла-
ти праці надається за тел. 04593-52157, 0459-51169).

Повинен знати: Конституцію України; акти законодавства, що
стосуються державної служби та діяльності прокуратури; інструкцію
з діловодства; основи державного управління та права; правила
ділового етикету; правила та норми охорони праці та протипожеж-
ного захисту; основні принципи роботи на комп’ютері та відповідні
програмні засоби, досконало володіти українською мовою.

До заяви про участь у конкурсі додаються такі документи:
особова картка (форма №   П-2ДС); 2 фотокартки розміром 4x6 см.;
автобіографія; копії документів про освіту, засвідчені нотаріально;
відомості про майно, доходи, витрати, зобов’язання фінансового
характеру щодо себе та членів сім’ї, у тому числі за кордоном; довід-
ка про перевірку особи на наявність судимості, притягнення до від-
повідальності за корупційне правопорушення, копія паспорту грома-
дянина України, медична довідка про стан здоров'я за формою,
затвердженою МОЗ, копія військового квитка.

Додаткова інформація щодо основних функціональних обов’яз-
ків, розміру та умов оплати праці надається за тел. 044-285-86-26.

Термін подання заяви — один місяць з дня оголошення кон-
курсу.

За довідками звертатися: Прип’ятська спеціалізована прокура-
тура Київської області, м. Чорнобиль, вул. Радянська, 31, та відділ
роботи з кадрами прокуратури Київської області Київ, бульвар Лесі
Українки, 27/2, тел. 044-285-86-26.

Прип’ятський спецпрокурор радник юстиції
С.ЛУКАШЕВИЧ

Про проведення конкурсу на заміщення вакантної посади
головного спеціаліста з питань захисту державних таємниць
Прип’ятської спеціалізованої прокуратури Київської області

З метою забезпечення оперативного реагування на факти неза-
конного втручання у діяльність підприємств, установ, організацій та
інших господарюючих суб’єктів з боку контролюючих та правоохо-
ронних органів, враховуючи вимоги розпорядження Генеральної
прокуратури України «Про організацію прийняття повідомлень на
телефон «Гарячої лінії» в органах прокуратури України» від 4 червня
2012 року №   81, Прип’ятська спеціалізована прокуратура Київської
області запровадила прийняття повідомлень про факти незаконного
втручання у підприємницьку діяльність з боку службових/ посадових
осіб контролюючих та правоохоронних органів на телефон «гарячої
лінії».

За інформацією, яка буде отримана, спецпрокуратурою буде
проведено перевірки та, в разі підтвердження фактів незаконних дій
службових осіб та органів, які здійснюють перевірки, будуть вжива-
тися відповідні заходи реагування.

Результати перевірок та вжиті заходи будуть оприлюднюватися
у засобах масової інформації.

Інформація приймається у робочі дні з 8 до 19 години. 
Телефони «гарячої лінії: 04593-52157, та 5-1169, 5-2328;

+380672434979 (цілодобово)
Прип’ятська спеціалізована прокуратура 

Київської області

РІШЕННЯ УРЯДУ

СНУЯЕтаП підпорядковано Міненерговугілля
Севастопольський національний університет ядер-

ної енергії та промисловості (СНУЯЕтаП), як і раніше,
залишається головним галузевим вузом з підготовки
фахівців для атомних електростанцій України, незва-
жаючи на те, що рішенням уряду визначено перепідпо-
рядкування усіх відомчих університетів України Мініс-
терству освіти і науки, молоді та спорту.

Відповідним рішення Кабінету Міністрів України (розпо-
рядження від 16 листопада 2011 року №   1191-р.) з 1 січня
2012 року вищі навчальні заклади I—IV рівня акредитації,
навчально-методичні і науково-методичні установи переда-
но до сфери управління Міністерства освіти і науки, молоді
та спорту.

Деякий час цього року СНУЯЕтаП перебував у подвійно-
му підпорядкуванні. Але з кінця липня урядом прийнято
рішення повернути його до структури Міністерства енерге-
тики та вугільної промисловості України. Для університету
надзвичайно важливим є залишитися у сфері впливу
Міненерговугілля з огляду на необхідність реалізації про-
грами розвитку навчального закладу на 2007—2012 роки.
Відповідно до цієї програми, у тариф на електроенергію
АЕС закладено кошти на розвиток університету. 

Нині тут ведеться робота з розробки нової програми на
2013-й і наступні роки. Адже Севастопольський національ-
ний університет ядерної енергії та промисловості і надалі
залишатиметься основним вищим навчальним закладом з
комплектації кадрів для атомних електростанцій. Так,
наступного року лише Запорізька атомна електростанція
планує працевлаштувати 38 випускників СНУЯЕтаП.

Прес-центр Атомпрофспілки

У ВЕТЕРАНСЬКИХ ОРГАНІЗАЦІЯХ ЗАЕС

«ОГОНЕК» — ЭТО ВСЕГДА АНШЛАГ!
В клубе «Огонек» КДЦ «Молодежный» прошла

встреча пенсионеров управления строительства
Запорожской АЭС. Торжества тех, кто построил наш
город, его социальный и промышленный комплекс,
уникальные энергетические объекты — Запорожскую
тепловую и атомную электростанции. 

ВСЕУКРАЇНСЬКИЙ ТУРНІР З ЖІНОЧОГО ФУТБОЛУ НА РАЕС

Перемога дісталася найсильнішим

На одному з найкращих полів області, на стадіоні
«Ізотоп» Рівненської АЕС, проходив Всеукраїнський
турнір з жіночого футболу, присвячений 21-й річниці
незалежності України.

Життя океанів, дихання узбережжяЖиття океанів, дихання узбережжя
Відомий журналіст — природознавець і продоохо-

ронець Микола Пуговиця нещодавно побував у Пів-
денній Кореї, на виставці ЕКСПО-2012, що проходила з
травня по серпень цього року і присвячена довкіллю, за
темою «Життя океанів, дихання узбережжя». 

Він погодився коротко розповісти читачам «Атом-
ника України» про свої враження. 


